
 

Protokół  Nr XXI/12 

z XXI sesji Rady Miasta Rypina odbytej  w  dniu 18 czerwca 2012r. w urzędzie 

Miejskim w Rypinie pod przewodnictwem  p. Joanny Krukowskiej – przewodniczącej 

Rady Miasta. 

 
Na stan 15 radnych obecnych było 15. 

Lista obecności stanowi zał. nr  1 do protokołu.. 

Sesja trwała  od godz. 15.00 do godz.  20.30 

 

Porządek obrad :  

1. Sprawy organizacyjne  : 

a/ otwarcie  obrad  XXI sesji i stwierdzenie quorum 

b/ przyjęcie porządku obrad, 

c/ przyjęcie protokołu XIX i XX sesji. 

d/ informacje i komunikaty Przewodniczącego  Rady Miasta. 

2. Sprawozdanie Burmistrza  Miasta Rypina z działalności w okresie od ostatniej sesji, w 

tym z realizacji uchwał. 

3. Sprawozdanie Przewodniczących  komisji z prac Komisji. 

4. Przedstawienie sprawozdania finansowego wraz  ze sprawozdaniem z wykonania  

budżetu miasta Rypina za 2011 rok. 

5. Przedstawienie uchwały  Nr  135/2012  Regionalnej Izby Obrachunkowej  w sprawie  

wyrażenia opinii  o przedłożonym  sprawozdaniu z wykonania budżetu miasta  Rypina 

za 2011 rok  wraz  z informacją o stanie mienia  jednostki  samorządu terytorialnego . 

6. Przedstawienie wniosku  Komisji  Rewizyjnej  złożonego  do Regionalnej Izby 

Obrachunkowej  o udzielenie  absolutorium burmistrzowi  miasta Rypina za rok 2011. 

7. Przedstawienie uchwały Nr   11/2012 Regionalnej Izby Obrachunkowej  w sprawie  

wyrażenia opinii o wniosku Komisji  Rewizyjnej  Rady Miasta Rypina w sprawie 

udzielenia  absolutorium Burmistrzowi  Miasta  za 2011 rok. 

8. Dyskusja. 

9. Podjęcie uchwały w sprawie  zatwierdzenia sprawozdania finansowego wraz ze 

sprawozdaniem z wykonania budżetu Gminy Miasta Rypina za 2011 rok ( projekt 

uchwały  Nr XXI/ 140  /12). 



10. Podjęcie uchwały w sprawie  absolutorium dla Burmistrza  Miasta Rypina  za 2011 

rok ( projekt uchwały Nr  XXI/ 141 /12.) 

      11.   Podjęcie  uchwał w sprawach : 

           a/ w sprawie wyrażenia zgody na przeznaczenie nieruchomości do sprzedaży  

              (projekt uchwały Nr XXI/ 142 /12)  

          b) w sprawie wyrażenia zgody na nieodpłatne nabycie prawa użytkowania wieczystego    

              nieruchomości (projekt uchwały Nr XXI/ 143 /12)  

          c) w sprawie wyrażenia zgody na przeznaczenie nieruchomości do sprzedaży 

             (projekt uchwały Nr XXI/  144 /12)  

         d) w sprawie wyrażenia zgody na przeznaczenie nieruchomości do sprzedaży 

             (projekt uchwały Nr XXI/ 145  /12)  

         e) w sprawie uchylenia uchwały Rady Miasta Rypina Nr XX/137/12 z dnia 26 kwietnia   

             2012 roku w sprawie przyjęcia Programu opieki nad zwierzętami bezdomnymi oraz   

             zapobiegania bezdomności zwierząt na terenie Gminy Miasta Rypina na 2012 rok. 

              (projekt uchwały Nr XXI/ 146  /12)  

        f) w sprawie zmiany uchwały Rady Miasta Rypina Nr XVI/99/11 z dnia 24.11.2011r. 

           w sprawie ustalenia wysokości opłat targowych na terenie miasta Rypina. 

           (projekt uchwały Nr XXI/  147 /12)  

       g) w sprawie uchylenia uchwały Nr VII/38/2011 Rady Miasta Rypina z dnia 9 maja 2011   

           roku w sprawie zasad obniżania tygodniowego  wymiaru godzin zajęć   

           dla dyrektorów i wicedyrektorów szkół oraz nauczycieli pełniących obowiązki w ich  

           zastępstwie, ustalenia tygodniowego obowiązkowego wymiaru godzin zajęć  

           nauczycieli realizujących w ramach stosunku pracy obowiązki określone dla stanowisk   

           o różnym tygodniowym obowiązkowym wymiarze godzin oraz ustalenia  

           tygodniowego obowiązkowego wymiaru godzin zajęć pedagogów, psychologów,  

           logopedów zatrudnionych w szkołach oraz wprowadzenia nowych zasad obniżania  

           tygodniowego obowiązkowego wymiaru zajęć. (projekt uchwały Nr XXI/ 148  /12)  

     h) zmieniająca uchwałę w sprawie ustalenia wysokości opłat za świadczenia udzielane   

         przez przedszkola oraz oddziały przedszkolne prowadzone przez Gminę Miasta Rypina 

         (projekt uchwały Nr XXI/ 149 /12)  

     i) w sprawie uchylenia uchwały (projekt uchwały Nr XXI/ 150 /12)  

     j) w sprawie zwolnień przedmiotowych od podatku od nieruchomości 

        (projekt uchwały Nr XXI/ 151  /12)  

 



    k/ zmieniająca uchwałę w sprawie   uchwalenia budżetu miasta Rypina na 2012r ( projekt  

       uchwały Nr  XXI/ 152 /12. 

    l/ zmieniająca uchwałę w sprawie  uchwalenia Wieloletniej  Prognozy  Finansowej  Gminy  

       Miasta Rypina na lata 2012-2044 ( projekt uchwały Nr  XXI/ 153 /12) 

    ł) w sprawie nadania honorowego tytułu: „Honorowy  Obywatel Miasta Rypina” 

        (projekt uchwały Nr XXI/ 154  /12)  

    m)w sprawie nadania honorowego tytułu: „Honorowy  Obywatel Miasta Rypina” 

        (projekt uchwały Nr XXI/ 155 /12)  

    n) w sprawie nadania honorowego tytułu: „Zasłużony dla Miasta Rypina”  

       (projekt uchwały Nr XXI/ 156  /12)  

    o) w sprawie nadania nazwy ulicy  ( projekt uchwały Nr  XXI/157/12) 

    p) w sprawie  przyjęcia sprawozdania  z działalności Miejskiego  Ośrodka  Pomocy  

        Społecznej  w Rypinie w  2011r. ( projekt uchwały Nr  XXI/158/12) 

    r)  w sprawie  przyjęcia Programu  Oddłużeniowego  i zasad udzielania pomocy osobom   

         zagrożonym eksmisją ( projekt uchwały Nr  XXI/159/12) 

    s/  w sprawie poboru opłaty skarbowej  w drodze  inkasa oraz  wyznaczenia inkasentów  i  

         określenia  wynagrodzenia za inkaso ( projekt uchwały Nr XXI/160/12) 

    t/   w sprawie  przyjęcia do Związku  Gmin i Stowarzyszeń Grudziądzki Bank Żywności  w  

        Grudziądzu ( projekt uchwały Nr  XXI/161/12) 

   12. Interpelacje , wnioski i zapytania radnych 

13..Wnioski i zapytania mieszkańców. 

14. Odpowiedzi na interpelacje , wnioski i zapytania. 

15. Zamknięcie  obrad  XXI sesji  Rady Miasta Rypina 

 

Ad.1a 

Przewodnicząca Rady Miasta  p. Joanna Krukowska otworzyła obrady XXI sesji. 

 

Ad.1b 

Przewodnicząca Rady przedstawiła porządek obrad sesji. Zgłosiła wniosek o wprowadzenie  

do porządku obrad  projektów uchwał : 

- w sprawie  poboru opłaty skarbowej  w drodze inkasa oraz  wyznaczenia inkasentów  i  

  określenia  wynagrodzenia za inkaso ( projekt uchwały Nr  XXI/160/12) 

- w sprawie  przystąpienia  do Związku  Gmin i Stowarzyszeń Grudziądzki Bank Żywności  

   w Grudziądzu ( projekt uchwały  Nr  XXI/161/12) 



 

 

Poddała pod głosowanie  wprowadzenie w/w projektów uchwał do porządku obrad. 

Rada Miasta Rypina 15 głosami  „za „ jednogłośnie  postanowiła o wprowadzeniu w/w 

projektów uchwał do porządku obrad. 

Następnie Przewodnicząca poddała pod głosowanie  porządek obrad : 

Rada Miasta Rypina 15 głosami „za „ jednogłośnie  przyjęła porządek obrad XXI 

sesji. 

 

Ad.1c 

Rada Miasta Rypina 15 głosami „za „ jednogłośnie  przyjęła   protokóły  XIX  i XX 

sesji. 

 

Ad.1d 

Przewodnicząca Rady poinformowała o jubileuszu  40-lecia MOSiR . Były życzenia dla p. 

Jana Szymańskiego –Dyrektora Ośrodka. Burmistrz i radni wręczyli ponadto upominki. 

 

   Ad.2 

Burmistrz Miasta  przedstawił sprawozdanie z działalności w okresie od ostatniej sesji . 

Informował m,inn  o tym, że : 

   - w okresie od ostatniej sesji zostały zawarte umowy z Wykonawcami zapewniające        

     prawidłowe funkcjonowanie Urzędu. Umowy dotyczą następujących obszarów:  

   -przygotowanie do druku i wykonanie druku gazety samorządowej „Kronika Rypińska, 

   -sporządzanie wycen lokali i nieruchomości dla urzędu miejskiego w Rypinie  

    w 2012 roku 

   - wykonanie i dostawa druków dla potrzeb Urzędu Miejskiego w Rypinie 

   - usługi transportowe pojazdami wyposażonymi w hds na obszarze miasta Rypina w 2012  

      roku 

    - usługi koparko – spycharki na obszarze miasta Rypina w 2012 roku 

    - usługi profilowania dróg gruntowych na obszarze miasta Rypina w 2012 roku 

    -dostawa farby akrylowej oraz mikrokulek do oznakowania poziomego ulic 

    - sukcesywna dostawa kostki brukowej betonowej 

    - sukcesywna dostawa krawężników drogowych i obrzeży betonowych 

    -dostawa podsypki piaskowej wraz z transportem na obszar miasta Rypina  



      w 2012 roku 

    - sukcesywna dostawa betonu, cementu i bloczków betonowych 

     W większości przeprowadzonych postępowań zostały poczynione oszczędności  

     w stosunku do zaplanowanych kwot na realizację tych zadań. 

   - przeprowadzone zostały postępowania w trybie zapytań ofertowych oraz przetargów  

     nieograniczonych i zawarte umowy dla następujących zadań: 

   -opracowanie świadectwa charakterystyki energetycznej budynku technicznego  

     obserwatorium astronomicznego przy ul. Sportowej 24 w Rypinie 

   -sporządzenie audytu energetycznego dla budynków Przedszkola Miejskiego Nr 1 przy ul.  

     Młyńskiej 3 i Przedszkola Miejskiego Nr 3 przy ul. Sommera 16 

     w Rypinie 

  -   sprawdzenie prawidłowości opracowania dokumentacji projektowej   

     i Specyfikacji technicznej wykonania i odbioru robót w zakresie branży elektrycznej  

    sporządzonych w ramach zadania pn. „Opracowanie projektu budynku komunalnego przy  

    ul. Dworcowej” w ramach inwestycji Budowa budynku komunalnego przy ul. Dworcowej  

    (24 mieszkań – 30% dofinansowania  

    z BGK) 

 -  sprawdzenie prawidłowości opracowania dokumentacji projektowej  

    i Specyfikacji technicznej wykonania i odbioru robót w zakresie branży wod. – kan. i c.o.  

    sporządzonych w ramach zadania pn. „Opracowanie projektu budynku komunalnego przy  

    ul. Dworcowej” w ramach inwestycji Budowa budynku komunalnego przy ul. Dworcowej  

   (24 mieszkań – 30% dofinansowania  

    z BGK) 

-dokumentacja projektowo – kosztorysowa remontu nawierzchni drogowej  

  i chodników ulicy Nowe Osiedle 

- remonty cząstkowe nawierzchni bitumicznych dróg gminnych na obszarze miasta Rypina w  

   2012 roku 

- sporządzenie audytu energetycznego dla budynku Przedszkola Miejskiego Nr 2 przy ul.  

  Wojska Polskiego 11 

- wykonanie i dostawa flag i drzewców drewnianych do flag 

  Opracowanie Studium wykonalności projektu pn. Rewitalizacja obszaru przy  

   ul. Nowe Osiedle – II etap roboty drogowe i zieleń 

- dostawa materiałów budowlanych do Urzędu Miejskiego w Rypinie 

- system ochrony sieci komputerowej 



- remont elewacji budynku przy ul. Nowy Rynek 26 i 27 

- wzbogacenie oraz odnowa wiekowa i gatunkowa zieleni miejskiej na terenie miasta Rypina    

   – rok 2012 

-  dostawa namiotów promocyjnych 

- opracowanie Programu funkcjonalno – użytkowego dla inwestycji pn. Budowa monitoringu  

   miejskiego na obszarze Miasta Rypina 

- dostawa materiałów biurowych 

- prowadzenie zajęć  w ramach projektu pn. Program Indywidualizacji Procesu Nauczania i  

  Wychowania uczniów klas I – III Szkół Podstawowych  

  w Województwie Kujawsko – Pomorskim 

-  prowadzenie zajęć logopedycznych w ramach projektu SOS – tu przedszkole jest 

-  prowadzenie zajęć opiekuńczo – wychowawczych i dydaktycznych w ramach projektu SOS 

– tu przedszkole jest 

- przebudowa chodnika w części ul. Bukowej w ramach zadania Budowa chodników w  

   rejonie ulic: Nowej, Willowej, Bukowej 

-  promocja projektu Budowa Nowego Centrum Rypina 

- przebudowa chodnika w części ul. Willowej w ramach zadania Budowa chodników w  

  rejonie ulic: Nowej, Willowej, Bukowej 

- modernizacja chodnika przy ul. Sommera 

- dostawa materiałów informacyjno – promocyjnych związanych z organizacją Forum  

  Gospodarczego 

- większość umów została już zrealizowana. 

- został przygotowany pozew o zapłatę do Sądu Okręgowego w Toruniu dotyczący korekty  

   finansowej dla Budowy hali sportowej i basenu. Wartość przedmiotu sporu – 784 743,14 zł.  

   W najbliższych dniach pozew zostanie złożony w sądzie.  

- zakończył się skomplikowany proces zawierania umów na przesył energii elektrycznej (dla  

  każdego punktu była zawierana oddzielna umowa; łącznie Urząd podpisał  

  34 umowy dla przesyłu do budynków, oświetlenia ulicznego i kamer; pracownicy Urzędu  

  również pomagali jednostkom organizacyjnym i Instytucjom Kultury). 

- zostały wszczęte postępowania na realizację zadań: Docieplenie budynku przy  

    ul. Lipnowskiej 17 i Budowa parkingu przy ul. Mławskiej. Termin składania ofert upływa  

    26 czerwca 2012 roku. 

 

 



Również w trakcie są postępowania pn.:  

1. Stworzenie i przeniesienie praw własności do filmu  promującego projekt pn. Budowa 

nowego centrum Rypina – termin składania ofert 26 czerwca 2012 rok, 

2. Organizacja wypoczynku letniego dla dzieci i młodzieży nad Morzem Bałtyckim – termin 

składania ofert 21 czerwca 2012 rok. 

3. Po unieważnieniu pierwszego postępowania ze względu na złożenie ofert, których wartość 

przewyższała kwotę jaką Zamawiający mógł przeznaczyć na sfinansowanie zamówienia 

po raz drugi zostało przeprowadzone postępowanie na realizację zadania pn. Dostawa 

tablic interaktywnych, komputerów przenośnych, projektorów  

i oprogramowania w ramach projektu SOS – tu przedszkole jest. W oznaczonym terminie 

wpłynęły 4 oferty, jedna została wycofana. Oferty są w trakcie sprawdzania.  

4. W dniu jutrzejszym zostaną zawarte umowy na Ubezpieczenie mienia  

i odpowiedzialności cywilnej Gminy Miasta Rypina, jednostek organizacyjnych  

i Instytucji Kultury oraz Ubezpieczenie pojazdów Urzędu Miejskiego, jednostek 

organizacyjnych i Instytucji Kultury. Umowy zostaną zawarte tak jak i poprzednio na 

okres trzech lat. Wartość ofert wynosi na 206 346,36 zł – OC działalności i mienie  

i 25 077,00 zł – komunikacja. Jest to spory wzrost wartości ubezpieczenia w stosunku do 

poprzedniej umowy obejmującej obydwie części. Wartość umowy z 2009 roku wynosiła 

72 347,79 zł. Spowodowane jest to wzrostem składek na rynku ubezpieczeń. 

5. W przyszłym tygodniu zostanie zawarta umowa na realizację zadania pn. Opracowanie 

studium wykonalności projektu pn. Termomodernizacja budynków przedszkoli miejskich 

nr 1, 2, 3 w Rypinie. dokument jest niezbędny do aplikowania o środki           z RPO Woj. 

Kuj. – Pom. 

6. W trakcie przygotowania jest postępowanie na Opracowanie dokumentacji przebudowy i 

rozbudowy MOSiRu. 

7. Na przełomie czerwca i lipca zostaną wszczęte postępowania na Termomodernizację 

przedszkoli i roboty budowlane w ramach I etapu Rewitalizji Nowego Osiedla – budynki 

Nr 6 i 7. 

8. W dniu 13 kwietnia 2012 dokonano odbioru końcowego kompletnej dokumentacji 

projektowo-kosztorysowej budynku wielorodzinnego przy ul. Dworcowej. W związku z 

niedotrzymaniem terminu umownego wykonania dokumentacji nie zdążyliśmy złożyć 

wniosku do Banku Gospodarstwa Krajowego na dofinansowanie tej inwestycji w terminie 

marcowym. Wniosek zostanie złożony w Konkursie wrześniowym. W przypadku 

uzyskania dofinansowania prace będą mogły rozpocząć się jeszcze w tym roku. W wyniku 



inwestycji powstanie 8 mieszkań jednopokojowych i 16 mieszkań 2 pokojowych. 

Wysokość dopłaty może sięgnąć 30 % wartości kosztów inwestycji.  

9. Opracowano koncepcję przebudowy ulic Zacisze, Łącznej i Spokojnej. Aktualnie trwają 

rozmowy z właścicielami kilku działek w rejonie w/w ulic mające na celu wykup 

niewielkich fragmentów działek niezbędnych do realizacji przebudowy dróg. W znaczącej 

większości negocjacje te przebiegają pozytywnie. W przypadku braku porozumienia 

pozostanie nam skorzystanie z przepisów tzw. spec ustawy drogowej umożliwiającej 

przymusowe wykupy niezbędnych terenów, jednak tę drogę uważamy za ostateczność. 

10. Do końca czerwca zakończone zostaną prace nad dokumentacją projektowo-kosztorysowa 

przebudowy ulicy Gałczyńskiego. Po otrzymaniu dokumentacji przystąpimy do 

przygotowywania postępowania przetargowego. Realizacja robót drogowych powinna 

zakończyć się w tym roku. 

11. Zbliżają się do końca prace przy zadaniu „Budowa Nowego Centrum Rypina” . Prace na 

placu przy ul. Nowy Rynek wymagają już tylko montażu lamp oświetleniowych i montażu 

zegarów na wykonanej konstrukcji stalowej. Mniej zaawansowane są prace przy ciągach 

pieszych o ulic Mławskiej i Warszawskiej, ale wykonawca pomimo opóźnień dostawców 

części materiałów budowlanych deklaruje zakończenie prac w terminie tj. do dnia 29 

czerwca 2012. 

12. Trwają prace przy przebudowie chodników na ulicach Bukowej oraz Sommera. Pomimo 

podpisanej Umowy Wykonawca spóźnia się z rozpoczęciem przebudowy chodnika na 

ulicy Willowej, z tego powodu wszczęte zostało postępowanie przewidziane w Umowie 

mające celu szybkie podjęcie przez niego robót bądź też zerwanie Umowy z winy 

Wykonawcy. Ten sam Wykonawca notuje opóźnienie na przebudowie chodnika przy ul. 

Bukowej, na której prace powinny zakończyć się 3 czerwca 2012 r.   

13. Trwają prace przy odnowieniu elewacji budynków wielorodzinnych nr 26 i 27 przy  

ul. Nowy Rynek. Ze względu na skomplikowaną sytuacje prawną obu obiektów zmuszeni 

byliśmy do ograniczenia robót remontowych do niezbędnego zakresu przy minimalizacji 

kosztów.        

14. Złożony został wniosek z niezbędną dokumentacją do Wojewódzkiego Funduszu Ochrony 

Środowiska i Gospodarki Wodnej w Toruniu na udzielenie preferencyjnej pożyczki na 

termomodernizację Przedszkola Nr 1 przy ul. Młyńskiej. Zakres robót obejmie wymianę 

stolarki okiennej, docieplenie ścian i dachu. Przeprowadzone prace poprawią komfort 

korzystających z przedszkola dzieci jak i przyniosą znaczące oszczędności na ogrzewaniu. 

Istnieje również możliwość umorzenia do 30% udzielonej przez fundusz pożyczki. 



Posiadamy również gotowe opracowania dotyczące termomodernizacji pozostałych 

dwóch przedszkoli przy ul. Sommera i Wojska Polskiego i oczekujemy na ogłoszenie 

konkursu na dofinansowanie tego typu inwestycji z funduszy unijnych w ramach 

Regionalnego Programu Operacyjnego, co pozwoli na znaczące zmniejszenie obciążenia 

budżetu miasta.     

15. Przeprowadzono badania geotechniczne gruntu na terenie MOSiR – u. Niestety wyniki 

tych badań w znaczący sposób ograniczyły możliwości lokalizacyjne pod budowę nowego 

budynku wielofunkcyjnego spełniającego wymogi II ligi, w którym znalazły by się m.in. 

szatnie i zaplecza socjalno-sanitarne dla zawodników oraz mieszkańców korzystających z 

obiektów ośrodka.  

Burmistrz  informował ponadto : 
 
- na dzień 27 czerwca 2012 roku ogłoszony został przetarg na sprzedaż działki położonej                          

  w Rypinie przy ul. Nowy Rynek ( 842 m2) cena wywoławcza 250.000 zł netto. 

- na dzień 4 lipca 2012 roku ogłoszono przetargi na najem lokalu użytkowego przy                                

   ul. Koszarowej 3 w Rypinie oraz na najem garaży blaszanych przy ul. 3 Maja. 

- we wszystkich Spółkach odbyły się Zwyczajne Walne Zgromadzenia Wspólników. Wszyscy  

   Prezesi otrzymali absolutorium, zmieniły się Rady Nadzorcze w RTBS - jest obecnie 3  

   członków   p. Wiśniewski - przeszedł z MPEC, p. Pułtuski - pozostał ze składu starej Rady i  

   p. Wegner   - przedstawicielka Kowalewa Pomorskiego. W MPEC w skład Rady  

   Nadzorczej powołany został p. Kloskowski. 

- trwają prace nad połączeniem Spółek „KOMES” oraz Regionalnego Zakładu Utylizacji  

   Odpadów Komunalnych „Rypin”. Na koniec czerwca planowane są Walne Zgromadzenia                    

   w tych Spółkach. 

- od stycznia zarejestrowano 66 psów. Razem zarejestrowanych jest obecnie 804 psy.  

  Wpłynęło    z tytułu opłaty od posiadania psów 26.000 zł. 

 
Jeżeli  chodzi o realizację uchwał z ostatniej sesji ,  burmistrz przekazał informacje radnym na 

piśmie. 

 
  Ad.3 

Przewodniczący komisji  informowali nt. prac komisji .  

 

 

 



Ad.4 

Skarbnik Miasta p. Violetta Zielaśkiewicz   informowała, że  budżet miasta na 2011 rok został 

uchwalony uchwałą rady Miasta Rypina  w dniu  27.01.2011r. W wyniku  dokonanych zmian 

budżetowych  w trakcie roku przez Radę Miasta  oraz Burmistrza Miasta  na dzień 

31..12.2011r. zaplanowano : 

- dochody w kwocie  63.969.231  zł 

- wydatki w kwocie   73.991.908 zł 

Planowany deficyt na 2011 rok na koniec  okresu sprawozdawczego  wyniósł  10.022.677 zł 

Realizacja dochodów  

Na planowaną kwotę dochodów 63.969.231 zł , zrealizowano dochody  w wysokości  

59.012.943 zł , co stanowi  92 % planu. Z  analizy dochodów  budżetowych  wynika, że : 

- dochody bieżące  zrealizowano w 102 % 

- dochody  majątkowe w 68 % 

Struktura wykonania dochodów  przedstawia się  następująco : 

- dochody własne stanowią 39 % 

- dotacje celowe  -  44 % 

- subwencje  17 % 

W dochodach własnych największy udział  mają : 

- wpływy z tytułu  udziału  w podatkach   stanowiących  dochód  budżetu państwa, tj. udział  

  w podatku dochodowym  od osób fizycznych  i osób prawnych  ( CIT   i PIT ) – stanowią 40  

   % dochodów  własnych  

-  wpływy  z tytułu  podatków  i opłat lokalnych  wynoszą 36 %  a w tej grupie największy   

   udział stanowi  podatek od nieruchomości -  26 % 

Kolejna grupa dochodów własnych  to wpływy z majątku gminy, stanowią one ok. 5 % 

dochodów własnych  ( 1.127.602 zł ) 

Pozostałe dochody   stanowią  19 % dochodów własnych  i są to  głownie wpływy z najmu i 

dzierżawy  składników majątkowych  oraz wpływy z usług. 

Dotacje celowe wykonano  w 44 %, a najmniej środków  w formie dotacji przekazywane jest  

z budżetu państwa  na realizację  z zakresu świadczeń  rodzinnych  oraz pomocy społecznej . 

Miasto otrzymuje również  dochody  z tytułu  zawartych porozumień  z innymi jednostkami   

sam. teryt. i tak np: 

-  z gminą Rypin na prowadzenie  cmentarza komunalnego  oraz miasto otrzymuje  

   dofinansowanie  do dzieci  uczęszczających  z terenu gminy Rypin  do przedszkoli  

   miejskich  



-  ze Starostwa Powiatowego  miasto otrzymuje  dotacje  na prowadzenie  Miejsko-

Powiatowej  Biblioteki Publicznej  oraz  dotacje  na pokrycie kosztów  etatu 

przewodniczącego ZNP.  Te  jednostki  w roku ubiegłym uczestniczyły  również w 

dofinansowaniu zadania  inwestycyjnego pn. „ Budowa hali i basenu „. 

Miasto w roku ubiegłym  otrzymało  również w formie  dotacji  w ramach programów  

finansowych  z udziałem  środków  europejskich , środki na zadania inwestycyjne w łącznej  

kwocie 8.125.631 zł , w tym  : 

-  budowa hali i basenu   - 6.431.244 zł 

-  Rypiński  obszar gospodarczy Bielawki „ – 1.681.749 zł 

-  Unifikacje wymiany informacji   12.637 zł 

Miasto otrzymało również  środki europejskie  na zadania bieżące   w łącznej kwocie   ponad  

6.000.000 zł, w tym na zadanie pn. 

- Z nauką ścisłą  za Pan Brat ok.  5.000.000 zł 

- Szkołę  równych szans  II edycji  - ponad  508.000 zł 

- na projekt  SOS – tu przedszkole  w kwocie  390.000 zł 

oraz na projekt  pn. Nie jesteś sam- program aktywizacji społecznej  w kwocie  160 tys. zł. 

Łącznie  dofinansowanie  ze środków  UE w roku  2011  wyniosło   ponad  14 mln  złotych. 

 

Realizacja wydatków  

Wydatki zaplanowano w kwocie  73.991.908 zł, zostały wykonane  w 89 %, w tym  : 

- wydatki bieżące  zrealizowano w kwocie  ponad  44  mln złotych,  zaś wydatki majątkowe   

w kwocie  ponad  21 mln zł. 

Wydatki bieżące  w budżecie stanowią  68 %, zaś wydatki majątkowe  32 % wydatków 

ogółem zrealizowanych w 2011 roku. 

Wydatki inwestycyjne zrealizowano  w 78 %. 

W strukturze  zrealizowanych wydatków  najwięcej  środków  budżetowych  zaangażowano  

na realizacje zadań   z zakresu  : 

- oświaty i wychowania  - ok. 57 %  

- pomocy społecznej  - ponad  15 % 

- gospodarki komunalnej -  7 % 

- gospodarki mieszkaniowej  - ok. 6 % 

- administracji publicznej – 4 % 

Największe zadania inwestycyjne  zrealizowane w roku ubiegłym to : 

- Rewitalizacja obszaru  Nowe  Osiedle  I etap   - 459 tys. zł 



- Budowa  budynku socjalnego   - 7-6 tys. zł 

- termomodernizacja  budynku  Szkoły Podstawowej Nr 3 – 1.078  tys. zł  

- budowa hali i basenu   - 14.568 tys. zł  

- Astrobaza      - 52 tys. zł  

- Rypin obszar  gospod. Bielawki  - 2.750 tys. zł  

- budowa Skate  - Parku    - 159 tys. zł 

- budowa i remont  ulic miejskich  - 737.000 zł  

- dofinansowanie do zakupu mammografu  dla  szpitala m – 50 tys. zł 

 

Wykonanie  przychodów i rozchodów  

W okresie sprawozdawczym  objętym oceną miasto zaciągnęło  zobowiązania  z tyt. 

kredytów i pożyczek  w łącznej  kwocie   7.869.178 zł, w tym : 

w 2011 roku spłacono raty  kredytów  i pożyczek długotrwałych  w łącznej kwocie  1.502.929 

zł. Zadłużenie miasta Rypina  na dzień 31..12.2011r. w okresie sprawozdawczym w stosunku 

do dochodów uzyskanych  wyniosło  21,83 %, co stanowi  kwotę 12.874.577 zł. 

Dług  miasta  dot. okresu wieloletniego, który powstał poprzez   kumulowanie się deficytu  

(począwszy od 2006 roku ). 

 

Wynik finansowy  

W okresie objętym oceną uzyskano ujemny wynik finansowy  w wysokości  6.767.821 zł 

W 2011 roku  osiągnięto  nadwyżkę   operacyjną w kwocie  1.877.811 zł . 

Zgodnie z art. 243 ustawy o finansach publicznych  od  2014 roku zacznie obowiązywać 

nowy wskaźnik  zadłużenia  oparty na nadwyżce  operacyjnej  ustalonej  na podstawie  

wykonania   budżetu za lata  2011-2013. W związku z powyższym wykonanie budżetu za 

2011 rok ma znaczenie na ustalenie  nowego wskaźnika  zadłużania  się miasta   od  2014 

roku.  

W związku z powyższym należy dążyć  w następnych latach do : 

- poszukiwania nowych  źródeł dochodów  

- zwiększania wpływów  z tyt. sprzedaży majątku 

- zmniejszania wydatków bieżących  

 

Sprawozdanie z wykonania budżetu miasta Rypina za 2011 rok stanowi zał. nr 2 do 

protokołu. 

 



  Ad.5 

Z-ca Skarbnika Miasta p. Krzysztof Pietrzak   przedstawił  uchwałę nr  135/2012 

Regionalnej Izby Obrachunkowej  w  Bydgoszczy  Zespół  we Włocławku  w sprawie 

wyrażenia opinii o przedłożonym sprawozdaniu   z wykonania budżetu wraz z informacją  o 

stanie mienia Miasta Rypina za 2011 rok. RIO wyraziła opinie pozytywną. 

Uchwała stanowi zał. nr  3 do protokołu. 

 

   Ad.6 

Przewodniczący Komisji Rewizyjnej p. Dariusz Zbigniew Kędzierski przedstawił  wniosek  

Komisji Rewizyjnej  złożony do Regionalnej Izby Obrachunkowej  o udzielenie  

absolutorium burmistrzowi  miasta Rypina za rok 2011. 

Wniosek stanowi zał. Nr 4 do protokołu. 

 

Ad.7 

Zastępca skarbnika   Miasta p. Krzysztof Pietrzak  przedstawił  uchwałę nr  11/2012 

Regionalnej Izby Obrachunkowej  w sprawie  wyrażenia opinii o wniosku Komisji  

Rewizyjnej  Rady Miasta Rypina w sprawie  udzielenia  absolutorium Burmistrzowi Miasta 

za 2011 rok. 

Uchwała stanowi zał. nr 5 do protokołu. 

 

Ad.8 

Radna p. Alicja Federowicz zauważyła, że  miasto zaczyna tętnić życiem, burmistrz 

zaczyna realizować swoje zamierzenia. Powstaje  nowy market przy ul. Mławskiej , ma 

nadzieje, że znajdą  tam pracę bezrobotni mieszkańcy  naszego miasta. Powstaje  sieć 

ciepłownicza , poprawia się stan chodników i ulic w mieście . Sukcesem dla miasta jest 

zorganizowanie podczas  „ Dni Rypina „ forum gospodarczego , co być może  spowoduje 

powstanie chociaż jednej fabryki. Pani radna nawiązała też do   wizyty w przedszkolach 

miejskich w Dniu Dziecka, gdzie  miała przyjemność wręczenia telewizorów  plazmowych. 

Podziękowała też Prezesowi  Spółdzielni Mieszkaniowej  za parking  przy ul. Mławskiej  i 

Dworcowej. Jednak  mieszkańcy  ul.  1 Maja pozostają bez  parkingu. 

Zdaniem radnego. Chojnackiego  jego koleżanka radna mówiła nie na temat., mowa jest 

bowiem o udzieleniu absolutorium. Wywiązała  się polemika między panem Chojnackim a 

panią Federowicz. 



 Pan Chojnacki apelował do burmistrza, aby pilnował finansów publicznych, aby  w ten 

sposób nie rósł dług publiczny. 

Radny p. Sławomir Pawłowski pytał  burmistrza jak widzi rozwój miasta w kontekście  

wskaźników, które będą  obowiązywały od 2014 roku ? 

Burmistrz  p. Paweł Grzybowski    odnosząc się do wypowiedzi radnej p.Federowicz  dodał, 

że też liczy , że ta inwestycja  przy ul. Mławskiej pozwoli  na robienie zakupów jak też będą  

miejsca pracy . Powstają  parkingi, jest to też zasługa  Starostwa Powiatowego. Co do 

wypowiedzi p. Chojnackiego, ażeby budżet był  w   lepszym stanie , należy  rozważnie 

prowadzić  zadania własne, rozważnie planować  zadania w następnych latach , mądrze  też 

prowadzić politykę   przestrzenną. Wiąże się to też z parkingami . Burmistrz nawiązał do 

Forum Gospodarczego, które ma się odbyć podczas „Dni Rypina „. Przyjedzie  podsekretarz  

stanu , pani Prezes  Pomorskiej Strefy Ekonomicznej , przedstawiciel Konfederacji 

Pracodawców, Prezesi Izby  Przemysłowo - Handlowej  z Torunia  i Rypina. Ważnym 

elementem jest też ograniczenie wydatków bieżących, ożywienie  terenów inwestycyjnych, 

aby  wpływały podatki  do kasy miasta. 

Radny p. Kędzierski odnosząc się do wypowiedzi  koleżanki radnej Federowicz zauważył , 

że  jeśli powstaną markety, to  też może  być ze szkodą dla małych przedsiębiorców w 

naszym mieście. Ponadto może to skutkować mniejszymi wpływami do kasy miasta co 

stworzy problem przyszłym radnym. 

 

   Ad.9 

Przewodnicząca  Rady  przedstawiła projekt uchwały  Nr  XXI/140/12  w sprawie 

zatwierdzenia  sprawozdania  finansowego wraz ze sprawozdaniem  z wykonania budżetu  

Gminy Miasta Rypina  za 2011 rok. 

Dyskusji nie było, poddała projekt uchwały pod głosowanie. 

Rada Miasta Rypina 15 glosami „za „ jednogłośnie  podjęła uchwałę Nr  XXI/140/12  

w sprawie zatwierdzenia  sprawozdania  finansowego wraz ze sprawozdaniem  z 

wykonania budżetu  Gminy Miasta Rypina  za 2011 rok. 

Uchwała  Nr  XXI/140/12 stanowi zał. nr  6  do protokołu. 

 

Ad.10 

Przewodnicząca Rady Miasta  przedstawiła  projekt uchwały Nr  XXI/141/12 w sprawie  

absolutorium dla Burmistrza  Miasta Rypina za 2011 rok. 

Dyskusji nie było, poddała  projekt uchwały pod głosowanie. 



Rada Miasta Rypina 15 głosami „za” jednogłośnie podjęła uchwałę  Nr  XXI/141/12 w 

sprawie  absolutorium dla Burmistrza  Miasta Rypina za 2011 rok. 

Uchwała  Nr  XXI/141/12 stanowi zał. nr 7 do protokołu. 

 

   Ad.11a 

Przewodnicząca Rady Miasta p. Joanna Krukowska przedstawiła projekt uchwały Nr   

XXI/142/12  w sprawie  wyrażenia zgody na   przeznaczenie nieruchomości do sprzedaży. 

   Jest pozytywna opinia Komisji  Budżetu i Gospodarki Miejskiej oraz radcy prawnego pod  

   względem formalno-prawnym. 

Przewodnicząca odczytała projekt uchwały, po czym poddała  go pod głosowanie. 

Rada Miasta Rypina  15 głosami  „za” jednogłośnie  podjęła uchwałę Nr  XXI/142/12  

w sprawie wyrażenia zgody na  przeznaczenie nieruchomości do sprzedaży. 

Uchwała Nr XXI/142/12 stanowi zał. nr  8  do protokołu. 

 

Ad.11b 

Przewodnicząca Rady Miasta  przedstawia projekt uchwały Nr  XXI/143/12 w sprawie 

wyrażenia zgody na   nieodpłatne  nabycie prawa użytkowania  wieczystego  

nieruchomości. 

Jest pozytywna opinia Komisji Budżetu i Gospodarki Miejskiej oraz radcy prawnego  pod 

względem formalno-prawnym. 

Przewodnicząca odczytała projekt uchwały, po czym poddała go pod głosowanie. 

Rada Miasta Rypina  14 głosami „za „ , przy 1  „wstrzymującym „ podjęła uchwałę  

Nr  XXI/143/12 w sprawie wyrażenia zgody na   nieodpłatne  nabycie prawa 

użytkowania  wieczystego  nieruchomości. 

Uchwała nr XXI/143/12 stanowi zał. nr  9  do protokołu. 

 

Ad.11c 

Przewodnicząca Rady Miasta  przedstawiła projekt uchwały  Nr XXI/144/12  w sprawie 

wyrażenia zgody na  przeznaczenie  nieruchomości do sprzedaży. 

Jest pozytywna opinia  Komisji Budżetu i Gospodarki Miejskiej oraz radcy prawnego pod 

względem formalno-prawnym. 

Przewodnicząca odczytała projekt uchwały, po czym poddała go pod  głosowanie. 

Rada Miasta Rypina  `15  głosami „za „ jednogłośnie  podjęła uchwałę Nr  XXI/144/12 

w sprawie  wyrażenia zgody na  przeznaczenie nieruchomości do sprzedaży. 



 

Uchwała nr  XXI/144/12 stanowi zał. nr   10  do protokołu. 

 

   Ad.11d 

Przewodnicząca Rady Miasta  przedstawiła  projekt uchwały  Nr XXI/145/12  w sprawie  

wyrażenia zgody na  przeznaczenie nieruchomości do sprzedaży. 

Jest pozytywna opinia Komisji Budżetu i Gospodarki Miejskiej oraz radcy prawnego pod 

względem formalno-prawnym. 

Radny p. Sochacki pytał , na jaką  wartość jest wydzielona  ta działka i czy nie lepiej  

podzielić tę działkę i sprzedać  pod budownictwo? Podobnego zdania był  radny p. 

Pawłowski.. 

Zdaniem radnego p. Maciejewskiego  z  treści uchwały nie wynika, że działka  ma być 

sprzedana w całości , decyzja należy do burmistrza. 

   Kier. Wydziału Inwestycji p. Kosiński   wyjaśniał, że kąt nachylenia   wskazuje na to, że   

   warunki budowy drogi publicznej  byłyby mocno przekroczone. 

Przewodnicząca odczytała  projekt uchwały, po czym poddała go pod głosowanie. 

Rada Miasta Rypina    11 głosami „za „, przy  4 „wstrzymujących „  podjęła uchwałę 

Nr  XXI/145/12 w sprawie  wyrażenia zgody na  przeznaczenie nieruchomości do 

sprzedaży. 

Uchwała Nr  XXI/145/12 stanowi zał. nr    11    do protokołu. 

 

Ad.11e 

   Przewodnicząca Rady Miasta Rypina przedstawiła projekt uchwały Nr XXI/146/12  w   

   sprawie uchylenia uchwały Rady Miasta Rypina Nr XX/137/12 z dnia 26 kwietnia   

   2012 roku w sprawie przyjęcia Programu opieki nad zwierzętami bezdomnymi oraz   

zapobiegania bezdomności zwierząt na terenie Gminy Miasta Rypina na 2012 rok 

  Jest pozytywna opinia Komisji Budżetu i Gospodarki Miejskiej oraz Komisji Porządku    

  Publicznego Handlu i  Usług. 

  Rada Miasta Rypina   15 głosami „za  „  jednogłośnie   podjęła uchwałę Nr XXI/146/12   

  w  sprawie uchylenia uchwały Rady Miasta Rypina Nr XX/137/12 z dnia 26 kwietnia   

   2012 roku w sprawie przyjęcia Programu opieki nad zwierzętami bezdomnymi oraz   

zapobiegania bezdomności zwierząt na terenie Gminy Miasta Rypina na 2012 rok. 

Uchwała Nr  XXI/146/12 stanowi zał. nr  12   do protokołu. 

 



 

 

Ad.11f 

Przewodnicząca Rady Miasta  przedstawiła  projekt uchwały Nr  XXI/147/12 w sprawie 

zmiany uchwały  Rady Miasta Rypina  Nr  XVI/99/11 z dnia   24.11.2011r. w sprawie 

ustalenia wysokości  opłat targowych  na terenie  miasta Rypina. 

Jest pozytywna opinia Komisji Budżetu i Gospodarki Miejskiej oraz radcy prawnego  pod 

względem formalno-prawnym. 

Przewodnicząca odczytała  projekt uchwały, po czym poddała go pod głosowanie. 

  Rada Miasta Rypina  15 glosami „za „ jednogłośnie  podjęła uchwałę Nr  XXI/147/12 

w sprawie zmiany uchwały  Rady Miasta Rypina  Nr  XVI/99/11 z dnia   24.11.2011r. 

w sprawie ustalenia wysokości  opłat targowych  na terenie  miasta Rypina. 

Uchwała Nr  XXI/147/12  stanowi zał. nr   13  do protokołu. 

 

 Ad.11g   

 Przewodnicząca  Rady Miasta  przedstawiła projekt uchwały Nr  XXI/148/12) w sprawie     

 uchylenia uchwały Nr VII/38/2011 Rady Miasta Rypina z dnia 9 maja 2011  roku w sprawie    

 zasad obniżania tygodniowego  wymiaru godzin zajęć  dla dyrektorów i wicedyrektorów  

 szkół oraz nauczycieli pełniących obowiązki w ich zastępstwie, ustalenia tygodniowego  

 obowiązkowego wymiaru godzin zajęć nauczycieli realizujących w ramach stosunku pracy  

 obowiązki określone dla stanowisk  o różnym tygodniowym obowiązkowym wymiarze  

 godzin oraz ustalenia tygodniowego obowiązkowego wymiaru godzin zajęć pedagogów,   

 psychologów, logopedów zatrudnionych w szkołach oraz wprowadzenia nowych zasad   

 obniżania tygodniowego obowiązkowego wymiaru zajęć.  

Radny p. Furman  zauważył, że  zmieniane są zapisy uchwały, więc nie może być mowy o 

uchyleniu. Wnioskował o usunięcie w tytule wiersza „ w sprawie uchylenia   uchwały Nr 

VII/38/2011 Rady Miasta Rypina  z dnia  09 maja 2011r.” 

Radca prawny wnioskował w tej sytuacji o wykreślenie  § 1  w uchwale. 

Przewodnicząca poddała pod głosowanie  obydwa zgłoszone wnioski. 

Rada Miasta Rypina 15 głosami „za „ jednogłośnie   wnioski przyjęła. 

 Przewodnicząca Rady odczytała projekt uchwały uwzględniający przyjęte zmiany, po czym 

poddała  go pod głosowanie. 

Rada Miasta Rypina 14 głosami „za , przy 1  „wstrzymującym „   podjęła uchwałę Nr 

XXI/148/12 w sprawie    zasad obniżania tygodniowego  wymiaru godzin zajęć  dla 



dyrektorów i wicedyrektorów szkół oraz nauczycieli pełniących obowiązki w ich 

zastępstwie, ustalenia tygodniowego obowiązkowego wymiaru godzin zajęć nauczycieli 

realizujących w ramach stosunku pracy obowiązki określone dla stanowisk  o różnym 

tygodniowym obowiązkowym wymiarze godzin oraz ustalenia tygodniowego 

obowiązkowego wymiaru godzin zajęć pedagogów,  psychologów, logopedów 

zatrudnionych w szkołach oraz wprowadzenia nowych zasad  obniżania tygodniowego 

obowiązkowego wymiaru zajęć.  

 

Uchwała Nr  XXI/148/12 stanowi zał. nr  14 do protokołu. 

 

Ad.11h 

Przewodnicząca Rady Miasta  przedstawiła projekt uchwały Nr  XXI/149/12  zmieniającej 

uchwałę  w sprawie  ustalenia wysokości opłat za  świadczenia  udzielane  przez przedszkola 

oraz oddziały  przedszkolne prowadzone  przez Gminę Miasta Rypina. 

Jest pozytywna opinia Komisji Oświaty oraz radcy prawnego pod względem formalno-

prawnym. 

Na prośbę radnej p.  Ziółkowskiej , p. Świtalska  wyjaśniała, że  zmiana polega na zmianie   

sposobu  ustalania  stawki godzinowej. 

Rada Miasta Rypina   14 głosami „za „ przy  1 „wstrzymującym „  podjęła uchwałę  Nr  

XXI/149/12  zmieniającą  uchwałę  w sprawie  ustalenia wysokości opłat za  świadczenia  

udzielane  przez przedszkola oraz oddziały  przedszkolne prowadzone  przez Gminę 

Miasta Rypina. 

Uchwała Nr   XXI./149/12 stanowi zał. nr   15 do protokołu,. 

 

Ad.11i 

Przewodnicząca Rady Miasta  przedstawiła projekt uchwały  Nr  XXI/150/12 w sprawie 

uchylenia uchwały. Chodzi o uchwałę  w sprawie uchwalenia statutu miasta Rypina. 

Jest pozytywna opinia  Komisji Budżetu i Gospodarki Miejskiej oraz radcy prawnego pod 

względem formalno-prawnym.. 

Radny p. Pawłowski zwrócił uwagę na to, że w  wyniku zaleceń Nadzoru Wojewody należy 

te uchwałę uchylić , w tej sytuacji obowiązywać będzie stary statut. Nawiązał do wypowiedzi 

burmistrza  , że  nie wyobraża sosie, aby mieszkańcy niemieli prawa zabierania głosu na sesji, 

ma  nadzieję, że jest to dobra wskazówka na  przyszłość. 



Radca prawny wyjaśniał  kilka uwag Nadzoru Wojewody co do podjętego statutu, m inn. 

zapis dot. uczestnictwa  skarbnika, czy sekretarza na sesji. 

Przewodnicząca poddała projekt uchwały pod głosowanie. 

Rada Miasta Rypina  15 głosami „za „ jednogłośnie podjęła uchwałę Nr  XXI/150/12 w 

sprawie uchylenia uchwały. 

Uchwała nr  XXI/150/12 stanowi zał. nr   16 do protokołu. 

 

Ad.11j 

Przewodnicząca Rady Miasta przedstawiła  projekt uchwały  Nr   XXI/151/12  w  sprawie  

zwolnień przedmiotowych  od podatku od nieruchomości. 

Jest pozytywna opinia Komisji Budżetu i Gospodarki Miejskiej oraz radcy prawnego pod 

względem formalno-prawnym. 

Burmistrz Miasta podkreślał, że podjęcie tej uchwały jest dla niego bardzo istotne.  

Pan Zbigniew Wiśniewski  Prezes Izby Przemysłowo -Handlowej w Rypinie przedstawił 

stanowisko   przedsiębiorców rypińskich. Jego zdaniem ta uchwała jest  światłem  dla  firm 

rypińskich i pomnażania przez nich  swojego kapitału. 

Radny p. Sobierajski  kwestionował  zapis „ budowli „ , który jest w projekcie uchwały. 

Wnioskował też o wykreślenie   § 16 mówiącego o tym, że uchwała obowiązuje do 31 

grudnia  2013 roku. 

Skarbnik Miasta  wyjaśniała, że  rzeczywiście  w § 4 pkt. 5 nie powinno być „ budowli „, 

gdzie mówi się, że „ zwolnienie ma zastosowanie wyłącznie do budynków i budowli „. Jeżeli 

chodzi natomiast o zapis w § 16 , to powinien on zostać, gdyż takie są wymogi ustalone przez 

Unie Europejską. 

Wywiązała  się dyskusja. Zdaniem radnego p. Sobierskiego podjęcie tej uchwały , która ma 

obowiązywać tylko do grudnia 2013 roku jest bezsensowne. Burmistrz przekonywał, że  jest 

to zgodne z zaleceniami Unii jak również jest to wymóg  Urzędu Ochrony Konsumentów 

Zdaniem radnej p. Pawlak może należałoby  wstrzymać się z podejmowaniem w dniu 

dzisiejszym tej uchwały. Z kolei p. Wiśniewski  jeszcze raz wskazywał na to, że zapis ten 

wynika z przepisów  unijnych  i jego usunięcie  spowoduje, że  Nadzór Prawny Wojewody  

uchyli te uchwałę. 

Radny p. Marynowski wnioskował o wykreślenie słowa „ budowli „ 

Radny p. Sobierajski podtrzymał swój wniosek  o wykreślenie § 16. 

Przewodnicząca rady ogłosiła przerwę w obradach. 



Po przerwie  Przewodnicząca  poddała  pod głosowanie   wniosek radnego Sobierajskiego  o 

wykreślenie § 16. 

Rada Miasta Rypina  2 głosami „za „, przy  12 „przeciwnych „ i 1 „wstrzymującym „  

wniosek odrzuciła. 

Następnie poddano pod głosowanie wniosek  radnego Marynowskiego o wykreślenie w §  4 

pkt. 5 słowa „ budowli „  

Rada Miasta Rypina  15 głosami  „za”  jednogłośnie  wniosek przyjęła. 

Przewodnicząca Rady Miasta   poddała poprawiony  projekt uchwały pod głosowanie. 

Rada Miasta  Rypina   13 glosami „za „ przy 2 ‘wstrzymujących „podjęła uchwałę Nr   

XXI/151/12  w  sprawie  zwolnień przedmiotowych  od podatku od nieruchomości. 

Uchwała nr XXI/151/12 stanowi zał. nr  17   do protokołu. 

 

Ad.11k 

Przewodnicząca  Rady Miasta  przedstawiła  projekt uchwały Nr XXI/152/12 zmieniającej 

uchwałę  w sprawie uchwalenia budżetu miasta Rypina na 2012 rok. 

Jest pozytywna opinia Komisji Budżetu i Gospodarki Miejskiej. 

Skarbnik Miasta  zgłaszała wprowadzenie zmian do budżetu : 

- korekty  planu w ramach posiadanych środków  w związku z wnioskiem SP 3  odnośnie    

  rozszerzenia  monitoringu wizyjnego  na plac zabaw Nicea oraz  Skate Parku, 

- zwiększenia  o kwotę 30 tys. zł zadania inwestycyjnego  pn. „Plac zabaw przy budynku   

  Mławska  39 „ na budowę ogrodzenia, 

- wprowadzenie   nowego zadania inwestycyjnego „  pn. :Wykonanie  ogrodzenia placu  

  zabaw  - Nivea” ( kwota 12.5 tys. zł ) 

- zabezpieczenie środków w kwocie  39.300 zł  na koszty opłaty sądowej  od pozwu  o zapłatę   

  w związku  z nałożoną  korektą przez Urząd Marszałkowski  na zadanie „ Budowa hali  

  sportowej i basenu „, 

- zwiększenie wartości  o kwotę 20 tys. zł zadania inwestycyjnego „ Budowa pieszojezdni  na      

  ul. Słonecznej ‘ i zmiana nazwy tego zadania na ”Przebudowa  odcinka ul. Słonecznej „ 

- korekta planu  SP Nr 1 , SP Nr 3 i ZSM w ramach posiadanych środków  w związku z      

  wypłatą  odpraw dla nauczycieli  z tytułu rozwiązania umów  o pracę z przyczyn  

  organizacyjnych,, 

- korekta planu SP Nr 3  w ramach posiadanych środków  w związku z zabezpieczeniem  

  środków  na wydatki bieżące w  stołówce szkolnej, 

- korekta planu finansowego  UM w związku z kosztami  wydanych decyzji w sprawie   



  zwrotu podatku akcyzowego, zapłaty zaległego czynszu   do Wspólnoty Mieszkaniowej  

  Rynek 14  za lokatora  zajmującego lokal  gminny oraz zabezpieczenie  środków  na obsługę   

  bieżącą Orlików , 

 - wprowadzenie nowego zadania inwestycyjnego  „ Banery  promocyjne ( 2 szt. na ul.  

   Warszawskiej i  Piłsudskiego )” – kwota 31.000 zł, 

- zwiększenie środków  w kwocie  2.000 zł dla Policji z przeznaczeniem na dodatkowe   

   patrole w mieście 

Przewodnicząca  Rady  poddała  kolejno pod głosowanie w/w zmiany. 

Rada Miasta Rypina 15 głosami „za „ jednogłośnie przyjęła  zmiany do budżetu. 

Radny p. Sochacki zgłaszał wniosek o kwotę 3 tys. zł  dla Liceum Plastycznego na 

wypoczynek na Sitnicy. 

Radca prawny przypominał, że  wnioski tego  typu  muszą mieć źródło finansowania. 

Pani Skarbnik prosiła o głosowanie nad tym wnioskiem. 

Przewodnicząca Rady poddała wniosek p. Sochackiego  pod głosowanie. 

Rada Miasta Rypina  10 głosami „za”, przy   5 „przeciwnych „  wniosek przyjęła. 

Przewodnicząca ogłosiła  przerwę, aby skarbnik miasta dokonała poprawek kwot w projekcie 

uchwały w związku z przyjętymi wcześniej poprawkami. 

Po przerwie Przewodnicząca odczytała  poprawiony projekt uchwały , po czym poddała go 

pod głosowanie. 

Rada Miasta Rypina    15 glosami „za „ jednogłośnie podjęła uchwałę Nr  XXI/152/12 

zmieniającą uchwałę w sprawie  uchwalenia budżetu miasta Rypina na 2012rok. 

Uchwała  Nr  XXI/152/12 stanowi zał. nr  18 do protokołu. 

 

Ad.11l 

Przewodnicząca Rady Miasta Rypina  przedstawiła  projekt uchwały  Nr XXI/153/12  

zmieniającej   uchwałę  w sprawie uchwalenia  Wieloletniej  Prognozy Finansowej  Gminy 

Miasta Rypina na lata  2012-2044. 

Jest pozytywna opinia  Komisji Budżetu i Gospodarki Miejskiej. 

Pan Pietrzak Z-ca Skarbnika  informował, że w związku ze zmianami budżetowymi 

wprowadzonymi przed chwilą, zmianie ulegnie też prognoza finansowa. 

Przewodnicząca  odczytała projekt uchwały, po czym poddała go pod głosowanie. 

Rada Miasta Rypina  15 glosami „za „ jednogłośnie podjęła uchwałę Nr  XXI/153/12 

zmieniającą uchwałę w sprawie  uchwalenia Wieloletniej Prognozy Finansowej  Gminy 

Miasta Rypina  na lata 2012-2044. 



Uchwała  Nr  XXI/153/12 stanowi zał. nr   19  do protokołu. 

 

Ad.11ł 

Przewodnicząca  Rady Miasta  przedstawiła  projekt uchwały Nr  XXI/154/12 w sprawie  

nadania honorowego  tytułu : „Honorowy Obywatel Miasta Rypina „. Chodzi o osobę 

generała p. Bogusława Packa. 

Jest pozytywna opinia Kapituły ds. nadawania honorowych tytułów  oraz radcy prawnego pod 

względem formalno-prawnym. 

Przewodnicząca Rady Miasta odczytała projekt uchwały, po czym poddała go pod 

głosowanie. 

Rada Miasta Rypina    15 głosami „za „ jednogłośnie podjęła uchwałę Nr  XXI/154/12 w 

sprawie  nadania honorowego  tytułu : „Honorowy Obywatel Miasta Rypina „. 

Uchwała Nr  XXI/154/12 stanowi zał. nr   20  do protokołu. 

 

Ad.11m 

Przewodnicząca  Rady Miasta  przedstawiła  projekt uchwały Nr  XXI/155/12 w sprawie  

nadania honorowego  tytułu : „Honorowy Obywatel Miasta Rypina „. Chodzi o osobę p. 

Zdzisława Słabkowicza . 

Jest pozytywna opinia Kapituły ds. nadawania honorowych tytułów  oraz radcy prawnego pod 

względem formalno-prawnym. 

Przewodnicząca Rady Miasta odczytała projekt uchwały, po czym poddała go pod 

głosowanie. 

Rada Miasta Rypina     15 głosami „za „ jednogłośnie podjęła uchwałę Nr  XXI/155/12 w 

sprawie  nadania honorowego  tytułu : „Honorowy Obywatel Miasta Rypina „. 

Uchwała Nr  XXI/155/12 stanowi zał. nr   21 do protokołu. 

 

Ad.11n 

Przewodnicząca Rady Miasta  przedstawiła projekt uchwały Nr XXI/156/12  w sprawie 

nadania  honorowego tytułu  „ Zasłużony dla Miasta Rypina „. Chodzi o osobę p. Jana 

Golusa. 

Jest pozytywna opinia  Kapituły ds. nadawania  honorowych tytułów oraz radcy prawnego 

pod względem formalno-prawnym. 

Rada Miasta Rypina     15 głosami  „za „ jednogłośnie podjęła uchwałę Nr  XXI/15612 w 

sprawie  nadania honorowego  tytułu : „Zasłużony dla  Miasta Rypina „ 



Uchwała Nr  XXI/156/12 stanowi zał. nr   22  do protokołu. 

 

Ad.11o 

Przewodnicząca Rady Miasta  przedstawiła  projekt uchwały Nr  XXI/157/12 w sprawie 

nadania nazwy ulicy. Jest pozytywna opinia  Komisji  Budżetu i Gospodarki Miejskiej,  

Komisji  Porządku Publicznego Handlu i Usług oraz radcy prawnego pod względem 

formalno-prawnym. 

Rada Miasta Rypina   15 glosami „za „ jednogłośnie podjęła uchwałę Nr  XXI/157/12 w 

sprawie nadania nazwy ulicy. 

Uchwała Nr  XXI/157/12  stanowi zał. nr  23  do protokołu. 

 

Ad.11p. 

Przewodnicząca Rady Miasta   przedstawiła  projekt uchwały Nr XXI/158/12 w sprawie  

przyjęcia  sprawozdania  z działalności Miejskiego  Ośrodka  Pomocy Społecznej w Rypinie . 

Jest pozytywna opinia  Komisji Kultury Sportu Zdrowia  i Opieki Społecznej oraz radcy 

prawnego pod względem formalno-prawnym. 

Przewodnicząca   odczytała projekt uchwały, po czym poddała go pod głosowanie. 

Rada Miasta Rypina  15 glosami „ za „ jednogłośnie podjęła uchwałę Nr  XXI/158/12 w 

sprawie  przyjęcia  sprawozdania  z działalności Miejskiego  Ośrodka  Pomocy 

Społecznej w Rypinie . 

Uchwała Nr  XXI/158/12 stanowi zał.  nr  24  do protokołu. 

 

Ad.11r 

Przewodnicząca Rady Miasta przedstawiła projekt uchwały Nr  XXI/159/12  w sprawie 

przyjęcia Programu Oddłużeniowego  i zasad udzielania  pomocy  osobom zagrożonym  

eksmisją. 

Jest pozytywna opinia Komisji Budżetu i Gospodarki Miejskiej oraz radcy prawnego  pod 

względem formalno-prawnym. 

Rada Miasta Rypina   13 głosami „za „, przy  2 „wstrzymujących „  podjęła uchwałę Nr  

XXI/159/12 w sprawie przyjęcia Programu Oddłużeniowego  i zasad udzielania  pomocy  

osobom zagrożonym  eksmisją. 

Uchwała Nr  XXI/159/12 stanowi zał. nr 25 do protokołu. 

 

 



Ad.11s 

Przewodnicząca  Rady przedstawiła   projekt uchwały  Nr  XXI/160/12  w sprawie  poboru 

opłaty skarbowej   w drodze inkasa oraz wyznaczenia inkasentów i określenia  wynagrodzenia 

za inkaso. 

Rada Miasta Rypina  14 głosami „za „ , przy 1”wstrzymującym „ podjęła uchwałę Nr  

XXI/160/12 12  w sprawie  poboru opłaty skarbowej   w drodze inkasa oraz wyznaczenia 

inkasentów i określenia  wynagrodzenia za inkaso. 

Uchwała Nr  XXI/160/12 stanowi zał. nr  26 do protokołu. 

 

Ad.11t 

Przewodnicząca  Rady  przedstawiła projekt uchwały  Nr XXI/161/12 w sprawie  

przystąpienia  do Związku Gmin i Stowarzyszeń Grudziądzki Bank Żywności w Grudziądzu. 

Rada Miasta Rypina  15 głosami  „ za” jednogłośnie podjęła uchwałę Nr XXI/161/12 w 

sprawie  przystąpienia  do Związku Gmin i Stowarzyszeń Grudziądzki Bank Żywności 

w Grudziądzu 

Uchwała Nr  XXI/161/12 stanowi zał. nr  27 do protokołu. 

 

Ad.12 

Radne p. Hanna Pawlak i Ola Ziółkowska   apelowały do radnych, aby wsparli p. Teresę 

Góral , która zwróciła się  z prośbą  o zamontowanie windy. Jest osobą  niepełnosprawną, 

maluje i dochód ze  sprzedaży jej obrazów, pozwoliłby na zamontowanie takiej windy. W 

Muzeum była wystawa jej obrazów , gdzie część radnych już  wsparła tę  panią kupując 

właśnie jej obrazy. 

Radny p. Kędzierski  chwalił pracownika Wydziału, który wydaje zezwolenia  na   

prowadzenie działalności gospodarczej. Każdy, kto ma zezwolenia na sprzedaż napojów 

alkoholowych  uiszcza opłatę.  Jednak w poprzednich latach   niektórzy  handlowcy o tym 

zapomnieli   i  skutkowało to zabraniem im  pozwolenia  na  ½ roku. W tym roku pani 

prowadząca te sprawy przypominała  im o tej opłacie. 

Ponadto  pan radny dziękował  PK KOMES za szybką interwencje , kiedy to  anonimowo 

zgłaszał uszkodzenie  studzienki odpływowej  na rondzie. 

Poruszył też sprawę  mieszkańców ul. Gałczyńskiego, którzy  zwracali się  do MPEC o 

podłączenie ich do sieci miejskiej pytając też o koszty takiego podłączenia. MPEC  

przedłużył termin udzielnie odpowiedzi do końca marca, jednak po tym terminie  mieszkańcy 



otrzymali lakoniczną odpowiedź, że  takie podłączenie nie jest możliwe  z przyczyn 

technicznych i finansowych. Prosił Prezesa MPEC o takie wyliczenie kosztów. 

Radnego p. Chojnackiego  dziwiła sytuacja, kiedy burmistrz dziękował  Staroście za zrobienie 

kawałka chodnika, gdzie ulica jest  ulicą powiatową. Pytał  ponadto jak wygląda rozliczenie  z 

powiatem jeśli chodzi o halę i basen, gdyż jest informacja, że powiat ma dodatkowe 

pomieszczenia. 

Radny p. Sobierajski  poruszał z kolei problem   ul. Mławskiej, która jest w opłakanym stanie, 

jest ona drogą wojewódzką. Prosił o wywieranie nacisków na   Zarząd  Dróg Wojewódzkich , 

aby dokonano remontu tej drogi. Pytał też o  działkę  przy ulicy Mławskiej, gdzie została 

podjęta  uchwała  o zbyciu  tej działki  na rzecz RTBS, czy są plany   związane  z tą 

nieruchomością i czy ona jednak zostanie przekazana do RTBS? 

Radny p. Sochacki  pytał p. Kosińskiego odnośnie termodernizacji  przedszkola miejskiego nr 

1 w Rypinie , kiedy to będzie  realizowane ? Pytał też, czy jest możliwość zagospodarowania 

w tym roku  terenu przy ul. Ogrodowej, gdzie zostały ustawione lampy? 

Na jakim etapie jest też projekt   ul. Spokojnej-Łącznej-Zacisze? 

Radny p. Pawłowski  odnosząc się do wypowiedzi burmistrza  dot. powiększenia strefy 

inwestycyjnej  pytał, czy w ślad za tym są czynione starania w celu znalezienia inwestorów. 

Co do fuzji RZUOK z PK KOMES, czy  to nie będzie skutkowało zwrotem  środków 

unijnych , które zostały skonsumowane ? 

Burmistrz wyjaśniał radnej p. Pawlak, że  w związku z zaoszczędzonymi środkami , pomocy 

ze  strony firmy DIM i szpitala rypińskiego   wszystkie dziewczynki  z gimnazjum zostaną 

objęte profilaktyką zapobiegania raka szyjki macicy, W tym  celu zakupiona zostanie 

szczepionka. Co do p. Góral , prosił o czas, aby z taką inicjatywą wystąpić, musi też to być w 

porozumieniu z PCK. Chwalił  inicjatywy pani radnej. 

Co do wypowiedzi radnego p. Kedzierskiego, miło mu słyszeć , że są tak dobrze pracujące 

wydziały w urzędzie. 

 Co do działań MPEC , oczekuje  od spółki informacji, mieszkańcy jakich terenów i   w jakim 

czasie będą musieli czekać  na podłączenie do sieci miejskiej. Rada Nadzorcza oczekuje na 

dokument, czy potwierdzi słuszność działań Zarządu. 

Co do wypowiedzi radnego Chojnackiego, burmistrz  wyjaśniał, że już taki ma  sposób bycia, 

że stara  się dziękować. Starostwo  nie musiało robić tego chodnika, w mieście są drogi i 

miejskie i powiatowe, miasto może jedynie prosić. 

Jeżeli chodzi o  basen i koszty  jego utrzymywania,  to  nie ma w tej kwestii kompromisu co 

do wykorzystywania dwóch sal konferencyjnych i sali gimnastycznej.  



Burmistrz wyjaśniał też w temacie stanu dróg wojewódzkich w naszym mieście. 

Rzeczywiście stan techniczny ulicy Mławskiej jest bardzo zły. Nie zostało też 

zmodernizowane skrzyżowanie ulic Lipnowska-Kościuszki, gdzie były monity ze strony 

urzędu. W najbliższym czasie w naszym mieście będzie marszałek województwa i stan ulic 

zostanie mu przedstawiony. Co do działki przy ulicy Mławskiej przekazanej na rzecz RTBS, 

prezes rozważa inną lokalizację, gdyż będzie to szczegółowo z prezesem analizowane. Teren 

na ulicy Ogrodowej zostanie upiększony, miasto stara się robić chodniki. Prosił mieszkańców 

o wyrozumiałość.  

Co do strefy ekonomicznej to jest komplet dokumentów i będzie można pracować nad tym 

tematem. Forum gospodarcze, które ma się odbyć w najbliższym dniach jest pierwszym takim 

impulsem w tej sprawie. Będzie wielu gości: m.in. prezes Izby Przemysłowo-Handlowej, 

Podsekretarz Stanu w Ministerstwie Skarbu Państwa, Wiceminister Gospodarki, Prezes 

Pomorskiej Strefy Ekonomicznej i wielu inwestorów, gdzie można będzie zaprezentować 

nasze miasto. Niestety nasze miasto nie ma obwodnicy, powiat nasz liczy 40 tys., a powiat 

brodnicki 90 tys. mieszkańców, stąd też może małe zainteresowanie niektórych sieci 

handlowych, które przede wszystkim patrzą na strategię miasta. 

Burmistrz wyjaśniał też jeśli chodzi o fuzję spółki Komes z Regionalnym Zakładem 

Utylizacji Odpadów Komunalnych w Puszczy Miejskiej. Gdy zostanie podpisana przez 

prezydenta ustawa śmieciowa, potężne koncerny zniszczą małe firmy takie jak Komes, 

zajmujące się wywozem śmieci, a od 1 stycznia mieszkańcy zostaną opodatkowani. Burmistrz 

dodał, że nie ma znaczenia fakt, że obie spółki mają dobre wyniki, najważniejszy jest cel 

społeczny. Miasto zakładało obie spółki, będzie chciał w tym temacie znać zdanie radnych. 

Wójtowie gmin ościennych nie bardzo widzą łączenie tych spółek, jednak nie powinni 

zapominać, że aby uruchomić RZUOK, to Komes musiał wpompować duże środki w jego 

modernizację. Miasto początkowo nie płaciło za selektywną zbiórkę odpadów, dzisiaj płaci 

rocznie po 100 tys. zł, to Komes w 80% wywozi śmieci mieszkańców tego miasta i RZUOK 

utrzymuje się z miasta. Burmistrz dodał, że być może do fuzji nie dojdzie, jednak będą 

wprowadzane oszczędności polegające na  ograniczeniu  administracji, czy wspólnym  

korzystaniu ze sprzętu. Podkreślił jeszcze raz, że interes mieszkańców czyli cena wywozu 

śmieci jest tu sprawą nadrzędną. Jeżeli chodzi o połączenie spółek to musi też być opinia 

biegłego sądowego, jak również należy zapoznać się z opinią obu prezesów.  

Odnośnie  zapytania  radnego Kędzierskiego w kwestii podłączenia mieszkańców  ul. 

Gałczyńskiego do sieci ciepłowniczej Prezes  MPEC  informował pana radnego,  aby zwrócił 

się w  tej kwestii na piśmie i zostanie mu udzielona odpowiedź. 



Prezes RTBS wyjaśniał , że pewne informacje ukazały się już w prasie dla osób 

zainteresowanych    mieszkaniami, których budowę miał uruchomić RTBS. Jednak okazało 

się, że lokalizacja , jeśli chodzi o grunt , jest nie do przyjęcia.( podmokły teren ). Do tego 

dochodzi ponadto stanowisko Zarządu Dróg Wojewódzkich  odnośnie zjazdu i wysepki .Z 

wyliczeń wynika, że RTBS musiałby już zainwestować na wstępie  ok. 1 mln złotych nie 

zaczynając  budowy  mieszkań a te koszty w sumie przełożyły by się później na ich  koszt. 

Dodał, że chce powrócić do lokalizacji pierwotnej, o którą kiedyś zabiegał. 

Pan Kosiński Kierownik Wydziału Inwestycji wyjaśniał radnemu Sochackiemu  sprawę ulicy 

Spokojnej, który to temat jest opracowywany  w połączeniu z ul. Łączną i Zacisze. Jest 

opracowywana koncepcja  przebudowy tych ulic . Odbyło się spotkanie z mieszkańcami, 

jednak  nie wszyscy zainteresowani na nie przybyli. Problem tkwi w tym, że   pomimo 

ograniczenia  osób od których należałoby wykupić pas gruntu, część tych osób nie ma uwag, 

jednak część jest niezadowolonych pytając, dlaczego grunt będzie wykupywany od nich. 

Dodał, że jeśli nie dojdzie do dobrowolnego porozumienia z tymi mieszkańcami konieczne 

będzie zastosowanie spec ustawy drogowej, gdzie będzie przymus wykupu. Będzie 

informował radnych, czy taki przymus będzie konieczny.  

 

Ad.13 

Pan Zdzisław Pułtuski poruszył następujące sprawy: 

- wyraził zadowolenie z faktu, że uchwała podjęta przez Radę w lutym dotycząca zmian w   

  statucie miasta nie została przyjęta przez nadzór wojewody, bo to pozwala odrzucić to, że  

  mieszkańcy nie będą mieli nic do powiedzenia. Nadzór jednak nie uchylił tej uchwały  

  pozostawiając to w gestii Rady. 

- poruszył sprawę przebudowy chodników przy ulicy Bukowej i Sommera, szkoda tylko, że  

  nie pamięta się o ulicy Cichej, tj. wylot do ulicy Konopnickiej, gdzie w ogóle nie ma  

  chodnika i stanowi to zagrożenie dla pieszych. Nasuwa mu się refleksja, czy to nie zależy od   

  zapobiegliwości radnych, którzy mają obowiązek reprezentowania wszystkich mieszkańców,  

  a nie tylko w ich okręgach wyborczych, 

- pytał, czy zostały podjęte działania w sprawie zatoczki parkingowej przy ul. Willowej, na  

  odcinku od ulicy Wojska Polskiego do Cholewińskiego, gdzie praktycznie nie ma chodnika  

  dla pieszych, chodnik jest wykorzystany jako parking dla samochodów,\ 

- czy strażnicy miejscy są członkami Rady Miasta, skoro na uroczystościach niosą sztandar   

  Rady,  

- pytał, kto pokryje koszty uszkodzenia garaży w wyniku usunięcia ich z terenu przy ul.     



  Cholewińskiego w związku z trwającymi tam robotami związanymi z wymianą rur  

   ciepłowniczych. Czy pokryje je miasto, MPEC, czy wykonawca robót? 

- jakie korzyści oprócz finansowych przyniósł p. Borowskiemu program pilotowany przez  

   niego „Z nauką ścisłą za pan brat”. Czy mieszkańcy otrzymają konkretne informacje na  

   temat korzyści z wdrożonego programu.? 

-  nawiązał do artykułu „ niemożliwe stało się możliwe „, który ukazał się swego czasu .  

   Chodzi o park  handlowy w Rypinie. Dodał, że nie chce mu się wierzyć, aby burmistrz   

   dokonywał rzeczy niemożliwych , żeby nie było monopolu w handlu, Sposób w jaki  

   burmistrz chce to zrobić budzi kontrowersje. Burmistrz ustnie odmówił  prezesowi KDSH   

   wybudowania  pawilonu handlowego. Jeśli dotyczy to  budowy jakiegoś obiektu zgodnie  z       

   przeznaczeniem, to burmistrz nie może wydać decyzji odmownej, 

- nawiązał  też do  wybudowanego  budynku przy ul. Łącznej, gdzie Urząd wydał warunki  

  zabudowy a Starostwo wydało  pozwolenie na budowę. Pytał, czy jest to zgodne  z linią  

  zabudowy ? 

- czy właściwe jest, aby odbiorcy ciepła  osobiście dowiadywali się o wysokości  podwyżki   

   w Spółce MPEC. Dostali taką informację. To MPEC powinien podać w piśmie wszystkie  

   dane dot. podwyżki., 

-  pytał, czym pan Borowski zaskarbił sobie  u burmistrza takie dowody wdzięczności, że  

   spełnia  wszystkie jego  pazerne zapędy?  Swego czasu na sesji p. Borowski przedstawiał   

   się jako fachowiec od spraw ciepła,  najpierw był członkiem  Rady Nadzorczej w MPEC  a  

   obecnie  jest już Przewodniczącym tej  Rady, 

-  nie zmieniając swojej  wcześniejszej krytycznej  oceny co do prowadzenia  obrad sesji,  

   wyraził   uznanie dla pani przewodniczącej  Rady, która na ostatniej sesji skierowała do  

   niego słowa przeprosin. 

 

 Ad.14 

 Burmistrz odpowiadał : 

- co do osoby p. Borowskiego, był wieloletnim nauczycielem  matematyki, stąd też uważał ,  

  że  jest to właściwy  człowiek   do tego projektu. Burmistrz  w tym miejscu zaprosił pana  

  Pułtuskiego na  podsumowanie tego projektu.  Dodał też, że on zdobywając wiedzę jako  

  samorządowiec będąc radnym, tak i pan Borowski przez  wiele lat zdobywał taką wiedzę i  

  doświadczenie. Jest zadowolony ze współpracy z p. Borowskim. Ma  rzetelne informacje nt.  

  funkcjonowania  Spółki  MPEC. 

 



 

 -  co  do art. w prasie, jeśli nie ma  autoryzacji , to nie ma o czym  dyskutować. Wydawanie  

   decyzji jest sprawą subiektywną. Jego zdaniem warunki zabudowy zostały wydane w  

   poprzedniej kadencji. 

   Jeśli chodzi o usuwanie garaży , wszelkie  koszty ich przenoszenia będzie  pokrywał   

   wykonawca  robót., 

 - co do remontu chodników, to stan ich na ulicach Willowej, Bukowej, czy Nowej wymagał   

    naprawy  po wykonaniu kanalizacji. Co do ul. Cichej, jest potrzeba  wykonania takiego  

    chodnika, ale to  Rada decyduje  o zamierzeniach  inwestycyjnych. 

 -  sprawa sztandaru została rozwiązana  przez  radnych,  zostanie ustalony harmonogram  

    udziału  radnych  w poczcie sztandarowym. 

Pan Stefan  Borowski odniósł się do  słów  p. Pułtuskiego kierowanych po jego adresem. Jego 

zdaniem jest to beszczelność  ze strony p. Pułtuskiego, który porusza jego osobę na sesji, 

podczas, gdy  kilka lat  temu sam  miał kłopoty i  różne dochodzenia. Jeżeli chodzi o projekt, 

to  pan Pułtuski nie ma pojęcia   na czym polega funkcja  innowatora. Przyznał też , że  

podejrzał, co p. Pułtuski robił podczas omawiania sprawozdania z wykonania budżetu za 

ubiegły rok  i udzielenia z tego tytułu absolutorium burmistrzowi, a mianowicie p. Pułtuski 

czytał artykuł „ czy  była zła kochanka  Chopina „. 

Na koniec  radny p. Kędzierski  prosił burmistrza, aby   przypomniał  w jakiej firmie pracuje  

Prezes MPEC i kto jest właścicielem tej firmy. Dodał, że wcześniej, kiedy zabierał głos była 

to jego interpelacja ustna kierowana do  Prezesa MPEC. 

Prosił też  Przewodniczącą  Rady, aby przerywała wypowiedzi, jeśli  to podważa 

wykształcenie lub  ubliża osobie, której ta wypowiedź dotyczy. 

   

Ad.15 

Przewodnicząca Rady Miasta  zamknęła obrady  XXI sesji. 

 

Płyta z nagraniem  obrad sesji stanowi zał. do protokołu. 

 

 

Protokołowała :                                                  Przewodniczący Rady 

 

Mariola Jędrzejewska                                         Joanna Krukowska  

 



 


